
Sprawozdanie z pracy wójta między sesjami – kwiecień 2023 

31 marca – w centrum „Posejdon” w Szczecinie odbyła się inauguracja Funduszy Europejskich 

dla Pomorza Zachodniego. Gościem honorowym konferencji był prof. Jerzy Buzek. Jednym z 

punktów programu była debata panelowa, do której zostałam zaproszona jako jeden z 

uczestników panelu, przedstawiłam kwestię korzystania z funduszy unijnych z perspektywy 

naszej gminy. 

6 kwietnia – podpisaliśmy porozumienie z fundacją Slavia, która organizuje obozy letnie dla 

studentów archeologii z USA. Studenci będą zakwaterowani w Szkole Podstawowej w Kobylance 

podczas wakacji, a prace archeologiczne będą prowadzili w gminie Stare Czarnowo. 

7 kwietnia – w obecności Wicemarszałka Olgierda Kustosza podpisaliśmy umowę na budowę 

kanalizacji w Reptowie. Zadanie jest realizowane w formule „zaprojektuj i zbuduj”. Przetarg 

wygrała firma STARKAN ze Stargardu, a wartość prac wyceniona została na 5 487 030,00 zł. 

Choć termin realizacji umowy to maj 2025, wykonawca zadeklarował, że chciałby do końca 

bieżącego roku zakończyć prace projektowe, a w ciągu kilku pierwszych miesięcy następnego 

roku wykonać prace budowlane. 

13 kwietnia – odbyło się walne zebranie członków Stowarzyszenia Gmin Cysterskich. Udzielono 

absolutorium zarządowi oraz zaakceptowano plan finansowy i organizacyjny na rok 2023. 

14 kwietnia – na nagrobku ppor. Władysława Lutomskiego, pochowanego na cmentarzu w 

Kobylance, została zamocowana tabliczka oznaczająca grób weterana walk o wolność i 

niepodległość Polski. Tabliczka została przyznana decyzją IPN na wniosek urzędu gminy i 

pozwoli w przyszłości o ubieganie się o dofinansowanie remontu nagrobka. 

17 kwietnia – odbyło się uroczyste otwarcie nowej, skonsolidowanej siedziby Urzędu 

Marszałkowskiego. Do tej pory urząd funkcjonował w różnych obiektach na terenie Szczecina. 

Nowy budynek jest pierwszym budynkiem administracji publicznej, który został wybudowany 

jako obiekt pasywny, tj. samowystarczalny energetycznie. Zastosowano w nim również wiele 

innych rozwiązań na rzecz środowiska (np. wykorzystanie wody deszczowej, budki dla owadów 

itp.) 

19 kwietnia – w siedzibie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska podpisaliśmy umowę 

na dofinansowanie w programie usuwania azbestu. Korzystamy z tego programu co roku, dzięki 

czemu systematycznie zmniejsza się ilość azbestowych pokryć dachowych na terenie naszej 

gminy. W tym roku kwota dofinansowania wynosi 7.020,00 zł. Planowane koszty całego 

przedsięwzięcia wynoszą 17.550,00 zł. 

20 kwietnia – odbyło się drugie wyłożenie projektu planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów w okolicy ul. Bolesława Chrobrego w Kobylance. Uwagi do planu można składać do 4 

maja. 

20 kwietnia – w świetlicy w Reptowie odbyły się konsultacje z mieszkańcami Cisewa w sprawie 

koncepcji drogi przebiegającej przez miejscowość. W spotkaniu wzięło udział około 30 osób. 

22 kwietnia – w Szkole Podstawowej w Reptowie odbył się II Memoriał Piotra Barełkowskiego. 



24 kwietnia – odbyły się konsultacje z mieszkańcami w sprawie drogi w Reptowie. W spotkaniu 

wzięło udział około 60 osób. 

W związku z niepodjęciem uchwały o zmianach w budżecie i wynikającym stąd brakiem 

możliwości wywiązania się z umowy z wykonawcą remontu świetlicy w Bielkowie prace 

remontowe zostały wstrzymane. O zaistniałej sytuacji została poinformowana Regionalna Izba 

Obrachunkowa, która zdecydowała o wszczęciu postępowania nadzorczego w tej sprawie. 

Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie budowy drogi przy Szkole Podstawowej w Kobylance 

do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Koszty kwalifikowalne zostały obliczone na kwotę 

blisko 900 tys. zł. 

Trwają inwestycje gminne: budowa drogi w Jęczydole, budowa drogi Morzyczyn-Reptowo, 

budowa chodnika w Motańcu, budowa parkingu w Morzyczynie (jesteśmy na ukończeniu prac 

projektowych), budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Cichej w Zieleniewie. 

6 kwietnia zapadł wyrok WSA ws. skargi na zapis uchwały dotyczącej planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych obrębu Motaniec i Bielkowo 

(za magazynami Netto). Sąd uznał argumenty skarżących i unieważnił zapis zakazujący 

lokalizacji na tym terenie teoretycznie nieszkodliwych inwestycji powodujących uciążliwy dla 

funkcji mieszkaniowych ruch pojazdów ciężkich. Oznacza to, że teraz tego rodzaju inwestycje 

będą mogły być realizowane, co z pewnością negatywnie wpłynie na warunki życia mieszkańców, 

głównie zachodniej części Kobylanki i północnej części Bielkowa. Przedstawianie przez 

przewodniczącą i niektórych innych radnych orzeczenia sądu jako błahej sprawy i informowanie, 

że sąd unieważnił mało istotny zapis, jest co najmniej kuriozalne. Obecnie czekamy na 

uzasadnienie wyroku i będziemy składać skargę do NSA. Jeżeli ktoś – w tym przypadku 

przewodnicząca A.Ordon – twierdzi, że odwołanie się do II instancji jest bezzasadne i 

kompromitujące, to świadczy dobitnie o całkowitym lekceważeniu interesów mieszkańców. 

Uważam, że należy walczyć do końca o obronę tych interesów, nawet jeśli szanse nie wydają się 

duże. 

Złożyliśmy apelację od wyroku w sprawie wytoczonej gminie przez jedno z niepublicznych 

przedszkoli działających na terenie naszej gminy. Została już nadana sygnatura sprawy w sądzie 

apelacyjnym, więc najprawdopodobniej jeszcze w tym roku zapadnie orzeczenie.  

Rozstrzygnęliśmy przetarg na letnie utrzymanie i remonty dróg gruntowych. Wykonawcą jest 

firma Szlendak-Baranowski z Gorzowa Wielkopolskiego. 

Zawarliśmy umowę na uporządkowanie terenu przy świetlicy w Kunowie (po prawej stronie 

wiat) – wykarczowanie zbędnej roślinności, wywóz kamieni i gruzu, wyrównanie terenu. 

W ramach przygotowań do sezonu letniego ogłosiliśmy zapytanie ofertowe na obsługę 

ratowniczą na kąpielisku. Ponadto zostało już wykonanych wiele prac porządkowych i 

konserwacyjnych na terenach nad Miedwiem – naprawiono i zaimpregnowano ławki na widowni 

amfiteatru, zaimpregnowano deski na molo, w trakcie malowania są ławki, przygotowane są 

toalety, które będą otwarte od soboty (z uwagi na ładną pogodę zamierzaliśmy otworzyć je w 

miniony weekend, ale okazało się, że była awaria wodociągu, która wymagała kilku dni na 

naprawę). Do sezonu letniego są już także przygotowane wszystkie place zabaw. 



Kontynuowane są kontrole zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni 

ścieków, zgodnie z harmonogramem i wcześniej przygotowanym planem. 

Ogłosiliśmy konkurs na opracowanie koncepcji zagospodarowania terenu u zbiegu ulic 

Bolesława Chrobrego i Szczecińskiej w Kobylance. Sołectwo Kobylanka przeznaczyło środki na 

ten konkurs i wykonanie prac. Termin składania prac upływa 31 maja, a ogłoszenie wyników 

konkursu nastąpi 15 czerwca. 

GOPS przygotował paczki świąteczne dla osób samotnych oraz rodzin najbardziej 

potrzebujących. Z tej formy pomocy skorzystało 11 rodzin. 

GOPS informuje, że rodziny opiekujące się dziećmi w ciężkim stanie klinicznym i znajdujące się 

w trudnej sytuacji finansowej mogą ubiegać się o roczne stypendium stowarzyszenia SPES. 

Wnioski przyjmowane są do 7 maja. Szczegółowe informacje na ten temat można znaleźć na 

stronie internetowej stowarzyszenia SPES (www.dla-dzieci.spes.org.pl). 

GOPS przypomina o możliwości składania wniosków o zwrot podatku VAT naliczonego w 

rachunkach za gaz ziemny w 2023 r. dla gospodarstw domowych. O refundację VAT można 

ubiegać się do końca roku. Do wniosku należy dołączyć faktury oraz dowody zapłaty. Prawo do 

refundacji VAT przysługuje osobom, których dochód nie przekracza 2100 zł w przypadku 

gospodarstwa jednoosobowego oraz 1500 zł w przypadku wieloosobowego. 


